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Vásárhely környéki 
természetvédelmi 
területeken 
is vághatnak fát

2. oldal 

Januárban nyílik
a Teleki utcai
bölcsőde

5. oldal 

Polgári-, és büntető 
eljárásban is a 
városnak adtak 
igazat

4. oldal 

AUGUSZTUS 20. • Jön Palya Bea, a Kowalsky meg a Vega,  
a Hooligans és mások

Tűzijáték nem lesz, 
változatos programok igen
KOROM ANDRÁS

 Jön a Kowalsky meg a 
Vega, Palya Bea, a Lord, a 
Hooligans, Varga Miklós és 
az Attila fiai társulat, de itt 
lesz Nagy Bandó András is. 
Négy napig ünnepelhetünk, 
tűzijáték nélkül is.
 Immár tizennyolcadik alkalom-
mal rendezik meg ugyanis augusz-
tus 18-21. között a Szent István ki-
rály ünnepi rendezvénysorozatot és 
a XVI. Bor- és Gasztrofesztivált– je-
lentette be a városháza előtti, prog-
ramismertető sajtótájékoztatóján 
Márki-Zay Péter polgármester.
A négy nap részletes programjait 
ismertette, ebből kiderült, hogy au-
gusztus 18-án este 6-kor a Kossuth 
téri zászlófelvonulással kezdődik az 
ünnepségsorozat, melyen mind a 

négy nap lesznek érdekes rendezvé-
nyek és sztárfellépők. Így az első nap 
este 9-kor a Kossuth téri nagyszín-
padon a Kowalsky meg a Vega szóra-
koztatja az érdeklődőket, pénteken 
este 7-tól Palya Bea, majd 9-tól a 
Lord együttes műsora látható, au-

 IDÉN NEM LESZ TŰZIJÁTÉK

gusztus 20-este fél 8-kor ugyanitt 
musical gála látható és hallható, míg 
az ünnepségsorozat utolsó napján 
este 9-től ugyanitt a Hooligans kon-
certje zárja a műsorfolyamot.

Folytatás a 8. oldalon

TŰZIJÁTÉK • A többség ellenezte

Megírták 
véleményüket
K. A. 

 460 nem és 41 igen sza-
vazattal utasították el – 8 
tartózkodás mellett – a vá-
sárhelyiek az augusztus 20-i 
tűzijáték megrendezését. Az 
így felszabadult másfél mil-
lió forintot is a helyi rászo-
rultak segítségére költi el az 
önkormányzat.
 A Vásárhelyi Valóság legutóbbi 
számában közzétett szavazócé-
dulákat a városházán, a könyvtár-
ban, a művelődési házban, orvosi 
rendelőkben, a Serház téri idősek 
otthonában, a strandon és a Jovány 
buszokon elhelyezett szavazóládák-
ba lehetett bedobni. Ezt augusztus 
2-a délután 4 óráig összesen 509-en 
tették meg. Az urnabontást köve-
tő szavazatszámláláson derült ki, 
hogy a voksolók közül 460-an arra 
szavaztak, hogy ne legyen tűzijáték, 
41-en, hogy legyen, míg egyik lehe-
tőséget sem megjelölve – azaz tar-
tózkodásukat kinyilvánítva – 8-an 
dobták be a szavazócédulájukat.
Voltak, akik a véleménynyilvánítás 
ezen lehetőségével élve azt írták a 
szavazócédulájukra, hogy fizesse a 
tűzijáték költségeit a polgármester. 
Akadt, aki arra kérte, hogy a pénzzel 
azokat a 70 év feletti nyugdíjasokat 
segítsék, akik nyugdíja kevesebb 
százezer forintnál. De olyan is akadt, 
aki azt írta a szavazólapjára, hogy a 
tűzijáték sorsa már el van döntve.
Egy már megpályáztatott tűzijá-
tékról szavaztattuk meg a vásárhe-
lyieket, annak ellenére, hogy annak 
másfél milliós költsége nem terhelte 
volna meg a város lakosságát, s 
nagyon sokan szerették volna, ha 
megrendezzük – mondta a szavazás 
eredménye ismeretében Márki-Zay 
Péter. Vásárhely polgármestere 
hozzátette: a tűzijáték megrende-
zése melletti és elleni érveire érke-
zett reakciók láttán döntött arról, 
hogy annak sorsáról a vásárhelyiek 
mondják ki a végső szót.
Vásárhelyen most augusztus 20-án, 
nem lesz tűzijáték. Az így felszaba-
dult másfél millió forintot többek 
közt szociális kiadásokra fordítjuk, s 
hamarosan bejelentjük, hogyan tud-

juk még segíteni a város gazdálko-
dásának fenntarthatóságát, környe-
zetvédelmi, energiatakarékossági 
és egyéb takarékossági lépésekkel, 
illetve a rászoruló (nyugdíjas) pol-
gárokat, akár szociális tűzifával, 
akár decemberi plusz juttatással – 
mondta.
Vásárhely költségvetése nem áll 
rosszul ebben az esztendőben – 
mondta. A polgármester úgy véli, 
hogy a tűzijáték elutasítása nem 
helyi specialitás, hiszen azt számos 
más településen is törölték az ünne-
pi programok közül.
Ami az országos hangulatot indo-
kolja, az az, hogy míg a miniszter-
elnök fizetését megduplázták, a 
miniszterekét nagyon megemelték 
és az államtitkárokét is 3 millió 
fölé emelték, a miniszterelnök azt 
tanácsolta mindenkinek, hogy ha 
nem bírja kifizetni a rezsit, akkor 
keressen többet. A legtöbb ember ezt 
nem tudja megtenni, ahogy én sem. 
Ez, és az áremelések hatása okozta a 
tűzijáték ellenes hangulatot. Szerin-
tem a legtöbben most arról szavaz-
tak, hogy ebben a közhangulatban 
tegye meg a város szolidaritásból 
azt a lépést, hogy ne rendezze meg 
– mondta.
Márki-Zay Péter arra kért minden-
kit, hogy segítsen összeadni kár-
pótlásul a tűzijátékkal megbízott 
vállalkozónak egy jelképes összeget. 
Az adományok befizethetők lesznek 
egy hamarosan közlendő bank-
számlára, de aki a készpénzt tartja 
egyszerűbbnek, az bedobhatja azt a 
városháza aulájában elhelyezett, a 
vélemények összegyűjtésére szol-
gáló ládába.
Ezen kívül azonban azt is elárulta, 
hogy a Szent István-napi ünnepség-
sorozat, így az operettgála vagy egy 
rock előadás a többszörösébe kerül, 
mint a tűzijáték került volna. 

TRAM-TRAIN • Működő app, segítőkész kalauzok, nehézkes 
jegyvásárlás

Regényes első fizetős hét
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Lapzártánk pillanatában 
még csak valamivel több 
mint egy hét telt el a fizetős 
tram-train időszakából, de 
máris nagyon sok dolog tör-
tént, és nagyon változatosak 
a visszajelzések. Működik a 
MÁV-applikáció, ám olykor 
nehézkes, máskor szinte le-
hetetlen a jegyvásárlás, és 
bár a kalauzok barátságosak 
és segítőkészek, a járatokon 
nem lehet jegyet venni még, 
ami bosszankodásoknak 
volt alapja. Az utazóközön-
ség hozzászokott a fizetős 
járatokhoz, ám a valós szá-
mokról csak az iskolakez-
déskor lehet biztosat mon-
dani.
 Az első fizetős héten egyszer-

re bosszankodtak és dicsértek is a 
tram-train utasai. Nem lehetett a 
megállókban lévő automatából bér-
letet venni, még akkor sem ha az 
éppen működött. A kalauzok azon-

ban rendkívül segítőkészek voltak 
az első két fizetős nap az utazókkal 
– ezeket tapasztalták olvasóink.

Folytatás a 3. oldalon

AZ ELSŐ HÉTEN MÉG NEHÉZKES VOLT A JEGYVÁSÁRLÁS A PÉNZTÁRBAN

TAVALY IS NAGYSZERŰ HANGULAT, SOK EMBER VOLT AUGUSZTUS 20-ÁN
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IDŐKÖZI VÁLASZTÁS • Többség a testületben is

Ambrus István Mártély 
polgármestere
KOROM ANDRÁS

 Ambrus István 407, Putz 
Anita 199 szavazatot kapott 
az augusztus 7-i időközi 
választáson megjelent 607 
szavazótól, így a helybéliek 
Ambrus Istvánt bízták meg 
a falu vezetésével, ráadásul 
a képviselő testületben is 
többséget szereztek az általa 
képviselt emberekkel. 
 Mint arról korábban beszámol-
tunk, a mártélyi időközi választást 
azért kellett kiírni, mert a helyi 
képviselő-testület idén áprilisban 
feloszlatta magát.
Az augusztus 7-i időközi önkor-
mányzati választáson a választásra 
jogosult 1039 mártélyi közül össze-
sen 607-en jelentek meg a két sza-
vazóköz egyikében. A községházán 
működött 1. számú szavazókörbe 
összesen 693, míg a Fő utca 47. szám 
alatti iskolaépületben berendezett 2. 
számú szavazókörbe összesen 346 
szavazásra jogosult helybélit vártak.
A független jelöltként indult Ambrus 
István 407 szavazatot (ez az ösz-
szes voks 67,16 százaléka kapott, 

AMBRUS ISTVÁN EGY MÁRTÉLYI FÓRUMON. FOTÓ: LÁZÁR JÁNOS FACEBOOK OLDALA.

míg a szintén függetlenként indult 
Putz Anitára 199-en voksoltak (ez 
a szavazatok 32,84 százaléka), így 
Ambrus István vezetheti majd a falut 
a 2024-ös önkormányzati választá-
sokig tartó időszakban. (Egy szavazó 
érvénytelen voksot dobott be.)
Kényelmes többséget szerzett a 
testületben az új polgármester. 353 
szavazattal választották képviselővé 
Pótári Mihály Zsoltot, 312-vel dr. 
Szőllősi Sándort. Szín Dániel 299 
vokssal, Apró Mária 293 szavazattal, 

Vacsi Irén 244, míg Mátrai-Székely 
Beáta 234 szavazattal lett a község 
települési képviselője.
Az új testület tagjai közül Apró 
Mária, Pótári Mihály Zsolt és Dr. 
Szöllősi Sándor, Ambrus István 
polgármester csapatában tartoznak, 
így Mártély új polgármestere a vele 
együtt 7 fős új testületben kényel-
mes többséget kapott.
A győztesnek Lázár János és Putz 
Anita is gratuláltak Facebook olda-
lukon. 

FAKITERMELÉS • Vásárhely környéki természetvédelmi 
területeken is vághatnak fát

Kezdődhet a tarvágás
BOTTYÁN RÓBERT

 Kormányhatározat értel-
mében természetvédelmi 
területen is lehet fát vágni. 
Hódmezővásárhely környé-
kén Natura 2000-es termé-
szetvédelmi terület a Csa-
nádi puszták, csanádi-háti 
puszták, a Kék-tó és a Tisza 
mentén a hullámtér. Az Ag-
rárminisztérium szerint a 
fa kitermelése továbbra sem 
jár erdőirtással, nem csök-
kenti az erdőterületet, és 
nem rontja az erdők termé-
szeti állapotát sem.
 Orbán Viktor miniszterelnök két 
hete beszélt arról, hogy az állami 
erdőgazdaságoknak terveket kell 
készíteniük a tűzifa-kitermelés nö-
velésére. A kormány azt akarja, hogy 
ahol lehet kályha- és kazánprog-
rammal váltsák ki a gázfűtést. Egy 
héttel később már meg is született a 
rendelet.
Ezek alapján ha egy védett területen 
termelnek le egy idegenhonos fajok-
ból álló erdőt, például akácot, akkor 
a helyére nem kell őshonos fajokat 
telepíteni, sőt egyáltalán semmit 
sem kell telepíteni, ha az erdő sar-
jakból képes megújulni. Továbbá 
természetvédelmi területen köny-
nyebb lehet tarvágást végezni, és ez 
nagyobb területre is kiterjedhet.
Állami erdészetekben nem szüksé-

ges hatósági engedélyt kérni a kiter-
melni kívánt erdőrészlethez vezető 
utakhoz. A 100 százalékban állami 
tulajdonú erdőkben is lazább szabá-
lyok vonatkoznak a vágásérettségi 
kor megállapítására. Tehát fiatalabb 
állományokat is kivághatnak.
Megkönnyítették a favágók dolgát 
azzal is, hogy mostantól nem 21, ha-
nem csak 8 nappal korábban kell be-
jelenteni a hatóságnak az erdőirtást. 
Ennek elbírálására a hatóságnak 
mostantól csak 3 napja lesz.
Nagy István agárminiszter közölte, 
jelenleg a tűzifaellátás biztosított, 
azonban a háborús helyzet miatt 
a kormány tűzifa-kiviteli tilalmat 
rendelt el, és utasította az állami 

erdőgazdaságokat a tűzifa kiter-
melés növelésére, ugyanis elsődle-
ges a magyar háztartások ellátása. 
Hozzátette: könnyített szabályokat 
vezettek be úgy, hogy az ne veszé-
lyeztesse a fenntartható erdőgaz-
dálkodást.
Szerinte „semmiben sem változnak az 

erdő- és a természetvédelmi törvény 
azon alapvető rendelkezései, hogy az 
erdők területe és természetességi álla-
pota nem csökkenhet.”
A miniszter kitért arra is, hogy az 
agrártárca kiemelt feladatának 
tekinti a meglévő erdők szaksze-
rű kezelését, fenntartását és az 
ország fával borított területének  
növelését. 

KORMÁNYRENDELET SZERINT TERMÉSZETVÉDELMI TERÜLETEN IS LEHET FÁT VÁGNI

SZÓRAKOZÁS • 17 év után újra 
fesztiválhangulat

Zenei csemegék 
Mártélyon
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 17 év után ezen a hétvégén 
újra megrendezte a vásár-
helyi a helyi önkormány-
zattal közösen a Mártélyi 
Kavalkádot. Az üdülőterület 
három napra igazi fesztivál-
helyszínné változott, ahol a 
legkülönbözőbb programok 
gondoskodtak az érdeklő-
dők szórakoztatásáról. Már 
a nyitó nap, a péntek este 
több ezres látogatót von-
zott, hiszen több mint 40 év 
után visszatért az újjáalakult 
Piramis együttes, valamint 
hazalátogatott St. Martin is, 
hogy a lampionos csóna-
kokkal a háttérben az egyik 
mólóról játsszon a közön-
ségnek. 
 Megnyitó beszédében Putz Anita 
polgármester elődje, Balogh János-
ná, valamint Hízó Zoltán érdemeit 
emelte ki a Mártélyi Kavalkád gon-
dolatával kapcsolatban. 
Nem lehetett panasza annak a több 
ezer embernek, aki a Kavalkád első, 
pénteki nyitónapjára kilátogatott. 
Kisgyermekes családok, barátnők 
és baráti társaságok szórakoztak 
a mártélyi üdülőterületen, ahol a 
gyerekeknek szánt programoktól 
kezdve a nagyobbaknak és a legna-
gyobbaknak való szórakozási le-
hetőségekig mindenre akadt példa. 
Aki a koncertekért jött, azok többet 
is végignézhettek, akik a csóna-
kos-lampionos felvonulásra voltak 
kíváncsiak, azok rácsodálkozhattak 
a réges-régen látott, csodálatos lát-
ványra.
Persze a programokra látogatók 

éhen és szomjan sem maradtak. A 
gyerekek pedig közben önfeledten 
játszottak, hintáztak.
A felnőtteket este 6-tól Rokker 
Zsolti szórakoztatta, humorbon-
bonjaival alaposan megnevettetve 
a közönségét. Majd a szegedi Csiga 
duó énekeltette meg a gyerekeket. 
A közönség akkor is a helyén ma-
radt, amikor a sörpadokat a színpad 
elől, a nézőtér szélére pakolták át, 
hogy helyet hagyjanak a Piramis 
együttesre érkezett közönségnek a 
színpad előtti küzdőtéren. Bár azon 
ugyan nem küzdöttek, de az egyre 
nagyobbra s nagyobbra duzzadt 
közönség számára hamarosan kicsi 
lett a tér, hiszen ezrek voltak kí-
váncsiak, vagy akarták átélni a régi 
Piramis koncertek hangulatát, újra 
élőben hallgatva a zenekar legna-
gyobb slágereit. Igaz Révész Sándor 
helyét régóta, a Manhattan zene-
karban feltűnt Csoki váltotta fel, de 
énekesként fel-felidézte elődje fal-
zettes hangját.
Az est folyamán fellépett St. Martin 
is, aki csupa jó emlékkel érkezett 
Mártélyra. A Vásárhelyi TV-nek 
elmondta, nagyon szereti, amikor 
a közönséget egy picit bizsergető 
hangulatba lehet hozni, amivel még 
inkább fel lehet kelteni az érdeklő-
désüket és így még inkább kíváncsi-
ak lesznek az előadásra. Augusztus 
5-én este ez sikerült is neki. 
A nyitónaphoz hasonlóan a szombat 
esti koncertre is megtelt az üdü-
lőterület szórakozni vágyókkal, az 
ugyancsak legendás P- Mobil együt-
tes is elhozta örökérvényű slágereit 
a Mártélyi Kavalkádra. De volt még 
ezen kívül váltófutás, falu bikája 
választás, valamint főzőverseny is a 
háromnapos rendezvényen. 

RENGETEGEN VOLTAK KÍVÁNCSIAK A PIRAMISRA IS

EGÉSZ NAP SZÓRAKOZHATTAK A KILÁTOGATÓK
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TRAM-TRAIN • Működő app, segítőkész 
kalauzok, nehézkes jegyvásárlás

Regényes első 
fizetős hét

Folytatás a címoldalról

 Szándékosan az indulás előtt ne-
gyed órával kijöttem a Kossuth téri 
megállóba, hogy legyen időm az 
automatából megvenni a jegyem, 
erre az azt írja ki, hogy nem működik 
– mondjuk még csak harmadik nap-
ja kell jegyet venni, gondolom nem 
büntet meg majd a kalauz, de nincs 
időm átballagni a János téri vagy a 
Hősök terén lévő megállóba, mert 
időre kellene érkeznem Szegedre, s ha 
sétálok lekésem majd a villamosvasu-
tat – panaszkodott augusztus 3-án 
reggel Bőcsi József, a Kossuth téri 
megállóban. Amúgy pedig csak di-
csérte a tram-traint, mondván, mi-
vel Szeged belvárosába kell gyakran 
utaznia, jobb, mintha buszra ülne. 
Főleg azért, mert a villamosvasúton 
eddig még mindig talált ülőhelyet, s 
a légkondi is mindig ment. Ez utóbbi 
a Volán egyes buszain nem mindig 
jellemző.
Olvasóink egyébként csupa-csupa 
jó dologról számoltak be az első két 
fizetős nap tapasztalatai alapján, 
leszámítva a bérletvásárlást.
De előbb a dicséretek összegzése. 
A kalauzok és az ellenőrök rend-
kívül türelmesek és segítőkészek 
voltak azokkal az utasokkal, akik 
jegy nélkül szálltak fel a járatokra. 
– Szerintem most van a türelmi idő. 
Mindenkinek segítettek a jegyvásárlást 
is lehetővé tevő app letöltésénél és éle-
sítésénél, meg az e-jegy vásárlásánál 
is. Míg a letöltés gyorsan ment, az app 
kitöltése hosszabb időt vesz igénybe, s 
akadt utas, hogy még akkor is azzal bí-
belődött, amikor a járat az általa célba 
vett megállóhoz érkezett – árulta el 
Molnár Erika, s hasonlókat mondtak 
mások is.
Aki panaszkodott, az pedig azt 
mondta, hogy bár a jegy- és bérlet-
kiadó automata a János téren (meg a 
Hősök terén és a strandnál is) mű-
ködött, de abból sem lehet bérletet 
váltani. A vasutasok azt mondták, 
hogy azért egyelőre el kell ballagni 
a nagyállomásra, vagy a népkerti 
állomás pénztárába.
Csakhogy ilyet árulnia kellene a 
vásárhelyi autóbuszállomásnak is. 
Próbáltunk is venni egy havi bérle-
tet, de csak azért nem tudtunk vá-
sárolni, mert még nem érkezett meg 
hozzá a technika.
Ezek voltak az első hét tapaszta-
latai. A rendszer azért szép lassan 
beáll. MÁV-applikáció segítségével 
egyébként már az első napokban 
meg lehetett oldani a jegyvásárlást, 

de ez sok idős embernek nem segít-
ség. 

MÁV: az utasok már több 
száz bérletet vásároltak

 A MÁV Zrt. Kommunikációs Igaz-
gatósága szerint sikeresen vizsgá-
zott az augusztus 1-je óta bevezetett 
félórás, ütemes járatsűrítés a vasút-
villamos közlekedésében.
Az utasforgalom a tavaszi  
utasszámmal megegyező, még a 
nyári szabadságok ellenére is. Az 
utasok több száz bérletet vásároltak 
már, a jegykiadó automaták gyors 
menüjében is könnyen megtalálható 
a bérletvásárlás ikon.
A fedélzeti automaták beüzemeléséig 
kérik az utasok türelmét és megérté-
sét, tájékoztatást fognak adni, amint 
elérhetővé válik a jegyértékesítés ezen 
a felületen is – közölték érdeklődé-
sünkre.

Sínkenővel kezelték  
a tram-train pályáját

 Jelentősen csökkent a Kossuth 
téri kanyarban is a vasútvillamos 
szerelvényeinek csikorgása.
A pályán csak egy olyan helyen van 
közel derékszögű kanyar, ahol tár-
sasházak állnak és pont ott szól a 
legjobban, s nyitott ablaknál aludni 
sem lehet mellette – szóltak a pa-
naszok a Hódpressen  június 22-én 
közzétett írásunkban. Ez az egyetlen 
vásárhelyi helyszín, ahol közvetlen 
társasházak között kanyarodik el a 
szerelvény.
Az olvasói panaszok után járva vi-
deót is készítettünk a csikorgásról, 
de írtunk is egy levelet a jelenséggel 
kapcsolatban a vasútvillamost üze-
meltető MÁV-Start Zrt-nek.
Nem írtak választ azóta sem, de au-
gusztus 8-án kiderült, hogy a sajtó-
megkeresésünket panasznak vették, 
s a mávos szakemberek az egész a 
nagyállomástól a népkerti állomásig 
tartó pályát végigjárták. Meghall-
gatták a kanyarokban s az íveken át-
haladó szerelvények hangját azelőtt, 
hogy a speciális sínkenő anyaggal 
megkenték volna a problémás hely-
színeket, majd azután is, hogy a 
kenőanyaggal megkent sínen ismét 
áthaladt valamelyik szerelvény.
Mi a Kossuth téri, azaz a legélesebb 
(és leghangosabb) kanyarban talál-
koztunk velük, s azt tapasztaltuk, 
hogy a kenés után jelentősen csök-
kent a tram-train csikorgása. 

A KENÉS UTÁN JELENTŐSEN CSÖKKENT A CSIKORGÁS MÉRTÉKE

ÜZEMANYAG • Rapszodikus az ellátás Vásárhelyen

Negyedike óta nem jön olaj 
Oroszországból
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 A dízelkocsiban ülő autó-
sok többször is keringtek a 
helyi üzemanyagtöltő állo-
másokon már a augusztus 
első heteiben, mert napköz-
ben hol itt, hol ott fogyott el 
a gázolaj.
 Már nem csak augusztus első hét-
végéjn, de utána is jelentkezett ide-
iglenes torlódás a vásárhelyi üzem-
anyagtöltő állomások némelyikén. 
És nem csak azért, mert ilyenkor 
tankolnak a munkába igyekvők. A 
Hmvhly Car Life Facebook csoport-
ban többen kérdezték, hogy ennél 
vagy annál a helyi benzinkútnál 
éppen lehet-e gázolajat kapni. És 
voltak olyanok, akik azt írták vissza, 
hogy vagy előttük fogyott ki, vagy 
már reggel se volt.
Nem gondoltam, hogy kora délelőtt 
ennyien lesznek itt – mondta az egyik 
autós az egyetlen magyar tulajdonú 
olajcég üzemanyagtöltő állomása 
előtt kígyózó autók sorára mutatva. 
Kis Zoltán hozzátette, hogy a au-
gusztus elején nem tankolta meg a 
kocsiját gázolajjal, ezért most hosz-
szas várakozásra készülhet, s ezért 
csak magát okolhatja.
Egyébként több benzinkúton is lát-
tuk a sorokat, s az autósok zöme ott 
is gázolajért érkezett.
Az még rendben való, hogy az ár-
sapkás üzemanyag vásárlásából a 
céges kocsikat, meg előtte a külföl-
dieket kizárták. De szerintem előbb 
kellett volna a kormánynak lépnie, 
már ha bevezette a hatósági árat – 
mondta el véleményét, egy a neve 
elhallgatását kérő autós. Aki rögtön 
hozzátette: azt tapasztalta, hogy az 
autósok az olcsó üzemanyag miatt 
úgy használják a kocsijaikat, mint-
ha világvége volna, s nem törődnek 
azzal, hogy egyre inkább gázolaj-, 
vagy benzinhiány várható.

Karbantartás több 
finomítónál

 Mint azt az országos sajtó több-
ször is megírta, a hazai OMW kutakat 
a Bécs melletti Schwechatnál műkö-

dő finomító látja el üzemanyaggal, 
ám ott április 19-én karbantartási 
munkák kezdődtek, majd történt 
egy baleset is. Legutóbb azt ígérte az 
osztrák olajvállalat, hogy finomító 
az idei harmadik negyedévre műkö-
dik majd ismét teljes kapacitással. A 
magyar OMW utak kisegítésére Ma-
gyarország felszabadított a straté-
giai üzemanyag készletéből 18 millió 
liternyi 95-ös benzint és 29 millió 
liter gázolajat.
A százhalombattai Dunai Finomí-
tóban pedig, az eredetileg áprilisra 
tervezett is leállás és karbantartás 
indult el, így a MOL a pozsonyi fino-
mítójából szállítja az üzemanyagot 
Magyarországra (az nem derül ki, 
hogy az algyői finomító mit és mi-
lyen mennyiségben képes előállíta-
ni).  
Azt pedig a MOL közölte, hogy a 
nyersolaj 60 százaléka Oroszor-
szágból érkezik a Barátság kőolaj-
vezetéken, nagyjából 10 százalék a 
hazai termelés, és mintegy 30 szá-
zalék az Adria vezetéken érkező, al-
ternatív kőolaj aránya.  Szlovákiában 
a Slovnat Finomító 95 %-ban orosz 
kőolajat finomít, jelenleg mindösz-
sze 5 százalék körül tud máshonnét 
származó kőolajat feldolgozni. Az 
elmúlt 8 év során összesen 170 millió 
dollárt költöttek arra, hogy a Dunai 
Finomítóba el tudják szállítani és 30 
százalék körül be tudják finomítani 
a tengerről érkező, alternatív olajat. 
További 500-700 millió dollár kö-
zötti összeget kell befektetniük, és 
2-4 éves időszakra van szükségük 
ahhoz, hogy 100 %-ban átálljanak 

az alternatív kőolajfajták feldolgo-
zására.
Hernádi Zsolt, MOL elnök vezér-
igazgatója pedig egy július eleji 
interjúban többek közt azt mondta, 
hogy „pillanatnyilag nincs üzem-
anyaghiány, de semmi nem garan-
tálja, hogy ez így is marad”.
Közben a 480 forintos hatósági ár 
miatt gyakorlatilag leállt az üzem-
anyagimport. A kormány ezért 
rendelte el nemrégiben először azt, 
hogy csak napi ötven liter tankol-
ható, majd azt, hogy a 480 forintos 
üzemanyagár csak azokra az au-
tókra vonatkozik, melyek magyar 
forgalmival rendelkeznek, s magán-
személyek tulajdonában állnak.

Nem jön orosz kőolaj

 Ez volt augusztus 8-án, majd 
másnap ,,robbant” a hír, miszerint 
már augusztus 4-én leállították az 
orosz olaj szivattyúzását a Barátság 
II. kőolajvezeték déli ágán keresztül 
Magyarország, Csehország és Szlo-
vákia felé. A nyersolajvezetéket üze-
meltető Transneft szóvivője szerint 
az uniós szankciók azok, amelyek 
akadályozzák az orosz tranzitfize-
tést. Ennek következtében a tran-
zitdíjakat fedező tranzakció nem 
történt meg a szükséges időpont-
ban az orosz Transneft és az ukrán 
Ukrtransnafta között. Az ukránok a 
szankciókra hivatkozva visszaküld-
ték az előre kifizetett tranzitdíjat a 
Transznyeftnek. 

SOROK ÁLLTAK A VÁSÁRHELYI KUTAK ELŐTT IS

KI TUDJA, MEDDIG NEM JÖN OLAJ OROSZORSZÁGBÓL?
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OKOS ZEBRÁK • Egy jogszabályi módosítás volt a nem működés oka

Augusztus végére újra rendben lesznek
K. A.

 Az MVM szabályozásának 
változása miatt állították le 
négy vásárhelyi okos zebra 
működését. A képen az el-
sőként átadott okos zebra, a 
Tóalj utcán látható.
 Mint azt nemrégiben megírtuk, 
nem működik az okos zebra a Tóalj 
és Szentkirályi utcák találkozá-
sánál. Olvasóink jelzései szerint a 
Németh László utcai működése is AUGUSZTUS VÉGÉRE ÚJRA MŰKÖDHETNEK A ZEBRÁK

HELYI KÖZLEKEDÉS • Szükségtelen bírósági állásfoglalás első fokon

Ezt a polgári pert jogerősen a város nyerte

BOROS TAMÁS

 A Szegedi Ítélőtáblán foly-
tatódott másodfokon a Vo-
lánbusz Zrt. és Hódmezővá-
sárhely Megyei Jogú Város 
önkormányzata közötti pol-

gári peres eljárás. A város 
azért nyújtott be fellebbe-
zést az elsőfokú, számukra 
egyébként kedvező ítélet in-
doklása ellen, mert abban az 
állt, hogy a felek között ér-
vényes és hatályos szerződés 
áll fenn. Az ítélőtábla ezeket 

Másodjára sem bűncselekmény

 Már két rendőrségi határozata is van a vásárhelyi ön-
kormányzatnak arról, hogy a helyi autóbuszos tömegköz-
lekedéssel kapcsolatban nem követtek el bűncselekményt.
 Még 2021 elején Lázár János országgyűlési képviselő tett feljelentést, 
miután azt gyanította, hogy bűncselekmény történt a személyszállítással, 
a városi buszközlekedés működtetésével kapcsolatban.
A Békés Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi Igazgatóságának Gazda-
ságvédelmi Osztálya vizsgálta azt az ügyet és a hivatali visszaélés bűntett 
gyanúja miatt indított eljárást bűncselekmény hiányában megszüntette.
Ezután 2022 június végén Benkő Zsolt önkormányzati képviselő tett felje-
lentést, ő is úgy vélte, hogy hűtlen kezelés történt a busztender ügyében. 
A bűnügyi országos rendőrfőkapitány-helyettes Csongrád-Csanád megye 
kérelmének helyt adott és a Békés Megyei Rendőr-főkapitányságot jelölte 
ki a büntetőeljárás lefolytatására.
A Békés Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi Igazgatóságának Gaz-
daságvédelmi Osztálya ismét megállapította, hogy „a cselekmény nem 
bűncselekmény” – erre hivatkozva megszüntették az eljárást.
Ezzel párhuzamosan több hatósági eljárás és bírósági per is folyamatban 
van a Közbeszerzési Döntőbizottság, az önkormányzat és a Volánbusz 
között. Azt a mostani rendőrségi döntés is írja, különösen a Döntőbizott-
ságnak a várost bírságoló döntésével kapcsolatban, hogy a Közbeszerzési 
Döntőbizottság nem értett egyet az önkormányzat döntésével, de ez a 
határozat egyrészt nem jogerős, másrészt még jogerősség esetén sem 
következne ebből automatikusan bármilyen bűncselekmény elkövetése.

a megállapításokat mellőzi, 
egyebekben változatlan ma-
radt az első fok döntése. A 
mostani ítélet jogerős.
 Meghozta jogerős döntését a 
Szegedi Ítélőtábla abban a perben, 
amelyben az állami vállalat a közte 
és a város közötti, helyi autóbusz-
szal végzett menetrend szerinti 
személyszállítási közszolgáltatási 
szerződés létrejöttének, érvényes-
ségének és hatályosságának megál-
lapítását kérte. 
Első fokon a Szegedi Törvényszék 
ezt a keresetet elutasította, mivel a 
felperes kizárólag a szerződés érvé-
nyességének megállapítását kérte, 
nem pedig az alperes marasztalását. 
Az indoklásban azonban azt írták, 
hogy az e-mail váltásból, illetve ab-
ból a tényből, hogy Hódmezővásár-
hely városa a felperesi kérelemnek 
megfelelően csatolva küldte vissza 
a szerződéstervezetet, az követke-
zik, hogy a felek között a szerződés 
létrejött, az érvényes és hatályos. Az 
önkormányzat a döntés indoklása 
ellen nyújtott be fellebbezést.
A Szegedi Ítélőtábla ítéletében ki-
mondta, hogy mellőzni kell azt a 
mondatot az elsőfok ítéletében, 
hogy: „Az előbbiekben kifejtettek 
értelmében a felek között a felpe-
res jogelődje és az alperes között a 
szerződés létrejött, az érvényes, a 
felperes a szolgáltatást nyújtotta, 
ezáltal az ellenszolgáltatásra jogo-
sulttá vált, ezért azt a marasztalási 
per keretében érvényesítheti, miu-
tán az elmulasztott számla tartalmi 
elemeit tartalmazó keresetlevél 

önmagában – annak közlésével – 
esedékessé, lejárttá teszi az alperesi 
tartozást.”
Ezen kívül szintén mellőzni kell az 
elsőfokú ítélet azon bekezdéseit, 
amelyekben azt vizsgálja, hogy a 
felperes jogelődje és az alperes kö-
zött létrejött-e a személyszállítási 
közszolgáltatási szerződés, azaz az 
egyező akaratnyilvánítás a tarta-
lom tekintetében megállapítható-e, 
avagy sem, illetve annak alakisága 
megfelelő-e.

A Szegedi Ítélőtábla álláspontja, 
hogy az elsőfokú bíróság indokolá-
sában szükségtelenül foglalt állást 
a perbeli szerződés létrejöttéről, 
érvényességéről.
Hangsúlyozni kell, ezt mi tesszük 
hozzá, hogy ez nem azt jelenti tehát, 
hogy a felek között biztosan nem áll 
fenn szerződés, csak azt, hogy en-
nek megállapítása nem ezen eljárás 
része, és ezt az első fok sem tehette 
volna meg indoklásában. Az ítélet 
jogerős. 

Ritkulnak egyes távolsági járatok

 Változnak, egészen pontosan kicsit ritkulnak a Szeged 
és Hódmezővásárhely közötti távolsági buszjáratok. A 
Volánbusz Zrt. a tram-train járatok használatát javasolja.
 Ahogy a Volánbusz közleményében írja, hogy a Szeged és Hódmező-
vásárhely közötti járati kínálat kis mértékben csökken, azzal, hogy a két 
település között azonos vagy közel azonos időpontban meghirdetett egyes 
párhuzamos járatok a továbbiakban nem közlekednek. Ezek a változások a 
következő járatokat érintik:
5004 Szeged – Hódmezővásárhely – Mindszent – Szentes – Csongrád
5005 Szeged, vasútállomás – Hódmezővásárhely, vasútállomás
5007 Szeged – Hódmezővásárhely – Mindszent – Szentes – Szarvas
5010 Szeged – Hódmezővásárhely – Szentes – Csongrád
Ezen kívül azt is írják, hogy a járatok menetrendjében további kis mértékű 
indulási idő és megállóhelyi változások is előfordulnak a két városon túl 
eső szakaszokon is az alábbi járatoknál:
5008 Szeged – Hódmezővásárhely – Békéssámson – Tótkomlós – Békés-
csaba
5165 Hódmezővásárhely – Erzsébet – Békéssámson – Tótkomlós
Itt a tanév tartama alatt 13:30-kor, valamint az iskolai előadási napokon 
14:00-kor Hódmezővásárhelyről Békéssámsonra közlekedő járatok 5 
perccel korábban, 13:25-kor, valamint 13:55-kor indulnak.
Egyes járatok a továbbiakban csak Békéssámson és Hódmezővásárhely 
között járnak. A Szeged és Hódmezővásárhely közötti utazásra ajánlják 
a megegyező, vagy közel azonos időben induló járataikat, valamint a 
tram-train igénybevételét Szeged és Hódmezővásárhely között.
Utóbbi, tehát a tram-train ajánlása persze érthető is lenne, de az autóbu-
szok és a tram-train közel sem egy nyomvonalon mennek Szeged városán 
belül (Hódmezővásárhelyen közelebb vannak a vonalak). Legyünk tehát 
mindenképpen figyelmesebbek, ha utazásunkat tervezzük, legalábbis az 
elején.

A SZERZŐDÉS FENNÁLLÁSÁT EGY MÁSIK PERBEN VIZSGÁLJÁK

NEM TÖRTÉNT BŰNCSELEKMÉNY A HELYI KÖZLEKEDÉSI TENDERBEN (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

 bizonytalan.
A problémát jeleztük a városházá-
nak. Kiderült, hogy egy jogszabály- 
módosítás miatt a városban működő 
okoszebrák közül négyet kikötött a 
hálózatból a Magyar Villamosipari 
Művek. A munkálatok – a tervek 
szerint – augusztus végére fejeződ-
nek be.
Tapasztalataink szerint a Lidlnél 
lévő az egyetlen, amely ez idő alatt is 
működött.
A Hódtó-Szentkirályi sarkán az okos 
zebrát 2020 augusztusában adták át, 

elsőként a városban. Azért ide épí-
tették, mert itt több, mint hatezer 
autó fordul meg naponta és majd-
nem kétezer gyerek jár a környékbeli 
iskolákba. A LED-es okos zebra 2,8 
millió forintos költségét a Generali a 
Biztonságért Alapítványhoz beadott 
pályázatán nyerte a vásárhelyi ön-
kormányzat. 
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BÖLCSŐDE • Már várják a későbbi Teleki utcai bölcsisek jelentkezését

Januártól költözhetnek be
KOROM ANDRÁS

 Januárban nyílhat a Te-
leki utcai bölcsőde és rá 
sem lehetett ismerni a több 
mint egy évtizede bezárt 
intézmény felújított épüle-
tére, melynek műszaki át-
adás-átvételét augusztus 
1-jén kezdték meg a szak-
emberek.
 Napelemmel táplált hűtő-fűtő 
klíma, modern csoportszoba, vala-
mint kiszolgáló helyiségek várják 
majd a leendő bölcsődéseket a Teleki 
utcai felújított épületben, melyhez 
egy nagy játszóudvar is tartozik. 
Ezen kívül felújították az udvar végi 
melléképületet is.
A bejáráson a tervező, a kivitelezők 
és a város képviselői járták körbe 
az épületet, mely előtt hat (köztük 
egy rokkant) parkolót is kialakí-
tottak. Alaposan megszemlélték és 
kívül-belül körbejárták a 230 millió 
forintos uniós forrásból felújított 

épületet.
A munkaterületet tavaly december 
elején adták át a kivitelezőnek. Az 
ugyanis működő bölcsődét annak 
idején a csökkenő gyereklétszám 
miatt zárták be. A születések száma 
miatt kell újra nyitni. Az épületben 
két csoportszoba vár majd 26 kis-
gyermeket.
A kivitelezésre kiírt közbeszerzést a 
HPQ PLUS Kft. nyerte nettó 149 mil-
lió 536 ezer 407 forintos ajánlattal, 
az épület előtti parkolókat pedig a 
Miksi Bau Kft. építhette meg nettó 3 

AUGUSZTUS 1-JÉN VOLT A MŰSZAKI ÁTADÁS-ÁTVÉTEL

millió 472 ezer 484 forint értékben.
A szerződés teljesítésének ellenőr-
zését kezdtük meg ma, ez a folyamat 
körülbelül 17 napig tart majd – 
mondta érdeklődésünkre Gelegonya 
József, műszaki ellenőr, aki hozzá-
tette: a látottak alapján a szokásos 
építőipari teljesítménynek megfelel 
a kivitelező munkája.
Ha lezárul az épület és a parkoló 
műszaki átadási folyamata, s ha az 
épületet berendezték, csak azután 
kérheti meg az intézményvezető a 
működési engedélyt. Ha ez megvan, 

TELJESEN MEGÚJUL AZ ÉPÜLET ÉS ANNAK BERENDEZÉSEI

GYÁSZ • A roma holocaustra emlékeztek

Nem törhet utat  
a gyűlölet
KOROM ANDRÁS

 A vásárhelyi önkormány-
zat, a zsidó hitközség, a 
cigány nemzetiségi ön-
kormányzat és a Hódme-
zővásárhelyi Cigány Nem-
zetiségi Tanács emlékezett 
augusztus 1-jén a zsinagóga 
falán elhelyezett emléktáb-
lánál a roma holokauszt ál-
dozataira.
 A roma és a zsidó holokauszt mö-
gött ugyanaz a faji, etnikai, vallási 
megkülönböztetés, gyűlöletbeszéd 
és gondolkodás, az a náci ideológia 
áll, amely ellen mind a mai napig 
tiltakoznunk kell – jelentette ki 
Márki-Zay Péter polgármester a 
roma holokauszt áldozataira való 
megemlékezésen, hangsúlyozva, 
hogy egyöntetűen elutasítjuk a faji, 
származási vagy vallási alapú meg-
különböztetést.
Kiállunk minden magyar állampolgár, 
minden ember méltósága, tisztessége 
mellett – emelte ki. Az emlékezés is 
arról szól, hogy soha többé ne fordul-
hasson elő, hogy etnikai alapon bárkit 
megkülönböztetnek.
Arra a mintegy tíz-harmincezer közti 
roma származású magyar állampol-
gárra emlékezünk, akiket elpusztítot-
tak, kényszermunkatáborba hurcoltak, 
fizikailag, lelkileg megnyomorítottak 
s akik kárpótlásával a történelem év-
tizedekig adós maradt. Az 1944-45-ös 
év borzalmaiban egyaránt szenved-
tek zsidók, romák és keresztények 
– mondta Miklós Péter történész, 
a Tornyai János Múzeum, Könyvtár 
és Művelődési Központ igazgatója 

a zsinagóga falán lévő, a roma ho-
lokauszt áldozatai előtt tisztelgő 
emléktáblánál.
A sok ezer roma áldozatra emlékezve 
csak olyan jövőt kívánhatunk, ahol 
nem szégyellni kell egy értelmiséginek 
a roma származását (ma tízből nyol-
can ezt teszik), hanem büszkének kell 
rá lenni – emelte ki.
Vásárhelyről valamivel több, mint 
200 romát vittek el 1944-ben, ők 
előbb Rahóra, majd onnét a komá-
romi várba kerültek, ahol erődítési 
munkálatokat végeztettek velük. 
Azt azonban nem lehet tudni, hogy 
Vásárhelyről pontosan hány roma 
került az auschwitz-birkenaui kon-
centrációs táborba, ahol az ott ösz-
szegyűjtött cigányokat augusztus 
2-áról 3-ra virradó éjszaka mind 
megsemmisítették.
– A Porajmosra, azaz elnyeletésre, ci-
gány férfiak, nők és gyerekek megsem-
misítésére emlékezünk ma, felidézve 
elődeink elképzelhetetlen szenvedését. 
Nincsenek pontos számok, lehettek 

JÁTSZÓTÉR • Folyamatosak a felújítások

Új hajó  
a Népkertben
K. A.

 Már áll az új népkerti 
hajó. Kicsit más lett, mint a 
régi volt. A képen az új hajó, 
de egyelőre még nem lehet 
használni.
 Művészek készítették a régit, 
melyet rossz állapota miatt kellett 
elbontani.
A tervek szerint augusztus 20-ra el-
készül az új népkerti hajó mászóka, 
mely legfontosabb elemét augusztus 
5-én állították fel, a lezárása előtt 
a kisgyermekes családok számára 
legnépszerűbb vásárhelyi játszó-
téren. Ezt azonban még nem lehet 
használni, hiszen még a homokten-
gert sem terítették le a környékére. 
Homok pedig kell hozzá.
Persze azóta a kisebb gyerekek szá-
mára alkalmas játékelemeket már 
telepítették, részben lecserélve a 
korábbi még 2006 tavaszán a régi 
helyébe épített és átadott a Tiszta 

MÁR ÁLL AZ ÚJ HAJÓ A NÉPKERTBEN

A SZÉL UTCÁBAN IS BIRTOKBA VETTÉK A GYEREKEK ÉS A SZÜLŐK A FELÚJÍTOTT JÁTSZÓTERET 
ÉS HAMAROSAN A FOCIPÁLYÁT

hirdethetik meg a gyermekek be-
iratkozását.
Ezzel párhuzamosan azonban az in-
tézményvezető máris várja az Oldal-
kosár és a Hóvirág utcai bölcsődékbe 
azokat gyerekeket, akik átkerülnek 
majd a nevelőikkel a Teleki utcába.
Brujmann Krisztina, a Hódmezővá-
sárhelyi Egyesített Bölcsőde intéz-
ményvezetője elmondta, mindkét 
jelenleg működő bölcsődéjükben 
lesznek olyan nevelők, akik a Teleki 
utcában folytatják majd munkáju-
kat, hogy a kisgyerekek a már jól 

megismert pedagógusokkal folytat-
hassák a felújított bölcsiben a közös 
együttléteket. Elmondta, nagyon 
fontos a kicsiknek, hogy nevelőcsere 
nélkül szokhassanak be majd az új 
helyre – adta hírül a Hódmezővá-
sárhely Város Gyorshír Szolgálata. 
Az Oldalkosár utcai Apró-talpak 
Bölcsődében egy, a Hóvirág utcai 
Bölcsődében három nevelő is várja a 
majdani Teleki utcai bölcsis aprósá-
gokat.
A Teleki utcai bölcsőde újranyitását 
jövő januárra tervezik. 

Szívvel Egyesület által gründolt ját-
szótér egyes elemeit. Ezt létesítése 
után az egyesület a városnak adta át.
A mostani játszótér felújítás egyéb-
ként csak az egyik eleme a város által 
indított játszótér felújítási prog-
ramnak, mely eddig – talán legfon-
tosabb – része a Szél utcai játszótér 
5,6 milliós teljes megújulása volt, 
leginkább a tarjáni gyerekek nagy-
nagy örömére.
Egyébként a városban ma már csak 
az uniós előírásoknak megfelelő ját-
szóterek várják a gyerekeket. 

kétszázezren, de akár kétmillióan is. 
Nekünk, ebben a városban – legyünk 
akármilyen származásúak – újra és 
újra meg kell tanulnunk, hogyan lehet 
tisztelnünk az embert magunkban és 
a másikban egyaránt. Meg kell taní-
tanunk gyermekeinknek, unokáink-
nak, az utánunk jövőknek, hogyan 
lehet szitkok, bélyegek és átkok nélkül 
egymás mellett élni. Hogy ne a halál, 
hanem az élet kultúráját adjuk to-
vább, hogy ne a gyűlölet legyen úrrá 
az életünkben, a mindennapjainkban 
– hívta fel a figyelmet Tóth István, a 
vásárhelyi önkormányzat roma- és 
vallásügyi referense.
Az emléktáblán koszorút helyezett 
el a városi önkormányzat, a cigány 
nemzetiségi önkormányzat, a zsidó 
hitközség, valamint a Hódmezővá-
sárhelyi Cigány Nemzetiségi Tanács.
Choli Daróczi József verseit Rácz 
László színművész szavalta el, 
hegedűn közreműködött Barkó Jó-
zsef.

NEM SZABAD A GYŰLÖLETNEK TERET ADNI
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SZÍNHÁZ • Szeptembertől vásárolhatóak a Bessenyei-bérletek

Műfaji sokszínűség 
várható
V. R.

 Az ország vezető színhá-
zai és színészei érkeznek a 
2022/23-as évadban is Hód-
mezővásárhelyre, meghir-
dette új Bessenyei-bérle-
tét a Művelődési Központ. 
A korábbi évek jó szokását 
megtartva most is a vásár-
helyiek dönthették el, mi-
lyen darabokat szeretnének 
megnézni. A szavazás ered-
ménye szerint elsősorban 
vígjátékokra ülhet be a kö-
zönség, de operett és dráma 
is hozzájárul majd a műfaji 
sokszínűséghez. A hat előa-
dásra szóló bérlet értéke-
sítése szeptember közepén 
kezdődik.
 Csak néhány név az új évadban 
Vásárhelyre érkezők közül: Pikali 
Gerda, Gálvölgyi János, Molnár Pi-
roska, Pásztor Erzsi, Szarvas József. 
A tervek szerint ez az évad viszont 
már a maga teljességében, ősztől 
tavaszig lesz megvalósítva. Ezt Mik-
lós Péter főigazgató nyilatkozta a 

FLASHMOB • Jó hangulatot kaptak a piacra látogatók Vásárhely 
vendégeitől

Zenés meglepetés
KOROM ANDRÁS

 A Vásárhelyen zajló Orszá-
gos Zenei Tábor növendékei 
lepték meg a piaci vevőket 
és árusokat augusztus 5-én 
egy Sosztakovics keringővel. 
Nagy sikert arattak.
 Visszatapsolták a vevők és az 
árusok a XXX. Országos Zenei Tábor 
növendékeinek produkcióját, ami 
nem csoda, hiszen olyan fülbemá-
szó keringőt játszottak, hogy sokan 
majdnem táncra is perdültek. Igaz, 
először a sok fiatal megjelenését 
többen gyanakodva nézték, de amint 
kikészítették a hangszereiket, azaz 
előkerültek a hegedű, klarinétok, fa-
gottok és fuvolák, sokan mosolyogni 
kezdtek, sejtették, valami izgalmas 
dolog következik. Nem csalódtak…
Mindig szoktunk a gyerekekkel na-
gyobb csapatokban is játszani, és 
arra gondoltunk, álljon össze a há-
rom hangszercsoport, s játszunk el 
valami keringőt – mondta Lakatos 
György fagott művész, a Zenea-
kadémia egyetemi docense, tan-
székvezető, aki maga vezényelte a 
hallgatók produkcióját. Hozzátette, 
aztán jött az ötlet, hogy a pénteki, 
nagy forgalmú piacon játsszunk 
egyet. – Fantasztikusan álltak hozzá 
a gyerekek, hiszen heten-nyolcan 
kezdtük, végül huszonöten lettünk.
Nagyon jó a hangulat a táborban, 
nagyon sok időt tudunk eltölteni 
azokkal az emberekkel, akiket sze-

retünk. Nagyon sokat gyakoroltunk 
egész nap és az órák is hasznosak 
voltak. Úgy érzem, nagyon sok min-
denben tudtam fejlődni – árulta el 
Kása-Gál Natasa fuvolista, aki már 
volt ebben a táborban.
Nagyon szeretem ezeket a kis dol-
gokat, amikor kimegyünk az utcára 
és zenélünk az embereknek, akik 
így megismerik a klasszikus zenét 
– mondta a fagottos László András 
Benedek, aki ősszel kezdi meg a ta-
nulmányait a Zeneakadémián.
A legnagyobb élmény meglepetést 
okozni az embereknek. Ilyenkor 
rengetegen megkérdezik, milyen 
hangszerem van, hogy működik 
– árulta el Nagy Bence klarinétos, 
a Szent István Király Művészeti 
Szakgimnázium diákja.

Nagyon jó a tábor, immár har-
minc éve – nevetett Dratsay Ákos 
fuvolaművész, a tábor művészeti 
vezetője, aki elárulta, hogy nyolc-
vannégy gyerek és húsz tanár vesz 
részt az idei közös munkában. – A 
flashmob ötlete a szintén zenész 
Krupiczer Ferenc települési képvi-
selő ötlete volt. Azt mondta, hogy jó 
lenne egy ilyet csinálni, hogy ne csak 
azok tudjanak a zenei táborról, akik 
elmennek a koncertjeinkre az uni-
tárius templomba, vagy a Bessenyei 
Ferenc Művelődési Központba. Na-
gyon tetszett az ötlet, magunknak 
nem jutott volna eszünkbe. Nagyon 
jól sikerült, ezért jövőre készülünk 
rá, hogy az eljátszandó darabhoz 
már kottaállvány se kelljen. 

KÖNNYŰZENE • Dunaújvárosban szólt

CityRocks, 
vásárhelyiekkel
V. R.

 Magyarország legnagyobb 
rockzenekara, a CityRocks 
különleges nagykoncertet 
adott augusztus 6-án Du-
naújvárosban, ahol mintegy 
150-en lépnek színpadra: 
énekesek, dobosok, gitáro-
sok, billentyűsök és gyer-
mekkórus. A csapatot vásár-
helyiek is erősítették. Bálint 
István már a legelső, 2018-
as szegedi örömzenélésben 
is részt vett, míg Páljános 
Kata most eresztette ki elő-
ször a hangját ebben a for-
mációban.
 A CityRocks először 2018-ban 
Szegeden, a Dóm téren szólalt meg, 
majd roadshow jelleggel jár hazai és 
a határon túli városokban.
Ebbe a csapatba csöppent bele a vá-
sárhelyi Bálint István, aki bár már 
10 éve gitározott, ám zenekara nem 

volt, és itt volt része először, mint 
zenésznek, igazi koncerthangulat-
ban. Igazi adrenalindús élmény volt, 
nyilatkozta a Vásárhelyi TV-nek. 
A CityRocks sikeréhez több ténye-
ző kellett. Az egyik, hogy az első, 
2018-as alkalomkor előadták Billy 
Idol-nak a White wedding című da-
lát, amire maga az eredeti előadó is 
felfigyelt, majd az első koncertfilmet 
átvette egy nagy amerikai tartalom-
szolgáltató, így 40 milliós nézettsé-
get ért el. A dunaújvárosi esemény 
tulajdonképpen egy háromnapos 
zenei tábor volt Szalki-szigeten, 
ahova a legjobb 110 zenészt válasz-
tották be, hozzájuk csatlakoztak 
taiko dobosok, valamint a helyi 
ének-zene tagozatos általános is-
kola énekkórusa, nyilatkozta Révész 
Zsolt főszervező. A zenekarnak tagja 
volt a szintén vásárhelyi Páljános 
Kata is. 
Az események sorában vasárnap pe-
dig mozgó, kamionos koncerteket is 
adott a csapat egy része. 

Vásárhelyi TV-nek. 
Elmondta azt is, a vásárhelyi la-
kosok igényét kikérték, így került 
operett mellett Kárpát-medencei 
sorskérdéseket taglaló Sütő András 
mű, az Advent a Hargitán is reper-
toárra. A legnépszerűbbek viszont a 
vígjátékok lettek.
Október 14-én a Sissi, a magyar 
királyné című operettel kezdenek. 
Amióta van Bessenyei-bérlet, az-
óta ez az első ilyen történelmi da-
rab, így nagyon izgatottan várják a 
fogadtatást, árulta el Kiss Tímea, 

koordinátor. Novemberben a Ferge-
teges látogatás című komédia kerül 
színpadra, decemberben pedig az 
Advent a Hargitánt is bemutathat-
ják, amit már 2020-ban is terveztek, 
ám akkor az a covid járvány miatt 
meghiúsult. 
Februárban jön a Jaj, nagyi!, már-
ciusban a Mezítláb a parkban, míg 
áprilisban a Legyen a feleségem! 
A bérletek árusítása szeptember 
15-én kezdődik, a hűséges színház-
rajongók természetesen elsőbbséget 
élveznek. 

A SISSI OPERETTET IS MEGNÉZHETIK A BESSENYEI-BÉRLET TULAJDONOSAI

A FIATALOK MEGÖRVENDEZTETTÉK A PIACRA KILÁTOGATÓKAT 

FÉNYKÉPÉSZET • Régi testvérvárosi 
kapcsolatra emlékeztek 

Dömötör Mihály 
kiállítása Zentán

BOTTYÁN RÓBERT

 Dömötör Mihály fotómű-
vész Metamorfózis című 
kiállításának megnyitója 
volt augusztus 4-én Zentán. 
Ez a tárlat volt az idén már 
70 éves, nagy hagyományú 
Zentai Művésztelep által 
minden évben megrendezett 
művésztábor záró rendezvé-
nye.
 Az eseményen jelen volt Már-
ki-Zay Péter polgármester, aki kö-
szöntő beszédében elmondta, már a 
szerb háború előtt évente voltak ki-
állításcserék a két város múzeumai 
között. A most megnyitott kiállítás 
a régi elődök nyomdokaiban járva 
járul hozzá ismét ahhoz, hogy ez az 
erős kulturális, elsősorban a művé-
szetekben megtestesülő kapcsolat 
tovább éljen. Az esemény Dömötör 
János, fián, Mihályon és a művé-
szeten keresztül a két testvérváros 

kapcsolatának igazi gyökere.
Ugyanis az 1968 óta fennálló test-
vérvárosi kapcsolat legfőbb motorja 
Dömötör János, volt hódmezővá-
sárhelyi és Tripolsky Géza, korábbi 
zentai múzeumigazgató volt és ez a 
kapcsolat az általuk elindított kultu-
rális és művészeti együttműködésre 
nyúlik vissza.
A kiállítás gondolata még tavaly au-
gusztusban, a Szent István-Napok 
alatt fogalmazódott meg Hódmező-
vásárhelyen. Most, a kiállítás meg-
nyitóján jelenlévők Márki-Zay Péter 
polgármestertől meghívást kaptak 
Hódmezővásárhelyre a közeledő, 
programokban bővelkedő augusztus 
20-i ünnepre.
A zentai kiállításon látható, mint-
egy két év alatt több helyszínen, 
jellegzetes fény-árnyék technikával 
fotózott fekete-fehér angyal-ábrá-
zolásokat augusztus 31-ig tekint-
hetik meg a Zentai Múzeumban az 
érdeklődők. 

DÖMÖTÖR MIHÁLY KÉPEI ZENTÁN 
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KOSÁRSULI • Kiválóak az első benyomások

Új edző, változatlan célok
ORGOVÁNY RUDOLF

 Slobodan Kalinic sze-
mélyében szerb edzője lesz 
a Bodrogi Bau Vásárhelyi 
Kosársuli NB/I B Zöld cso-
portos felnőtt csapatának 
a következő idényben. A 33 
éves szakember a román 
Liga 1-ben szereplő Laguna 
Sharks együttesétől érkezett 
a kék-sárgákhoz.
 Előző munkaállomásai Szerbi-
ában voltak, ahol több újvidéki ko-
sárcsapatnál tevékenykedett után-
pótlásedzőként, sőt, 24 évesen már 
a szerb második ligás Kadet Novi Sad 
felnőttjeinek munkáját irányította. 
Legutóbbi csapatánál négy szezont 
töltött, ebből kettőben utánpótlás 
csapatokat edzett.
A Kosársuli új edzője augusztus 1-én 
tartotta az első edzést. Elmondta, 
hogy a játékosai motiváltak, és min-
denki nagy dolgozni akarással látott 
munkához. Hajtós és nagy tempóval 

operáló együttest épít, mivel szeret-
né, hogy az ellenfeleknek kelljen al-
kalmazkodniuk a Vásárhely játéká-
hoz. Úgy véli, hogy a bajnokság első 
felében már látszani fog a munkája 
eredménye, a sikerek eléréséhez vi-
szont türelmet és támogatást kér a 
szurkolóktól.
Az első edzésen 19 játékos jelent 
meg. Közöttük nyolc saját nevelésű 

SLOBODAN KALINIC NAGYON ELÉGEDETT A CSAPAT BEMUTATKOZÁSÁVAL

fiatal is van, akik a keretszűkítésig 
bizonyíthatják, hogy ott a helyük a 
pályán a felnőttek között.
Az egyesületnek sikerült megtarta-
nia Vuk Pavlovicsot, Kelemen Ba-
lázst, vagy a szintén ponterős Varga 
fivéreket és Bálint Eriket. 
A csapat a bajnokságot szeptember 
közepén kezdi, a cél pedig ismét az, 
hogy bejussanak a rájátszásba. 

LABDARÚGÁS • Oroszországból Linzbe szerződött Kecskés Ákos

Hosszútávú szerződést 
kapott
BOROS TAMÁS

 Korábban még úgy nyilat-
kozott Kecskés Ákos, hogy 
akár maradna Oroszország-
ban, ám jó ajánlatot kapott, 
így mégis klubot, sőt or-
szágot váltott, és az osztrák 
Bundesligában játszó LASK 
Linz csapatához igazolt. 
Céljuk ismét az európai ku-
paszereplés kivívása lesz. 
Ákost egy kisebb sérülés 
hátráltatja még a bemutat-
kozásban, ám reméli, erre 
napokon belül sor kerülhet. 
 A Nemzeti Sport írta meg, hogy 
Kecskés az orosz–ukrán háborús 
helyzet miatt hozott és 2023. jú-
nius 30-ig érvényes FIFA-szabály 
alapján kérte a Nyizsnyij Novgorod 
vezetőit, hogy függesszék fel az év 
végéig szóló szerződését. Új klubjá-
nál 2026-ig szól a szerződése.
A linzi klub vezetője azt mondta, 
Kecskés alapember lehet klubjá-
nál. Az LASK- Linzet (azaz annak 
jogelődjét) 1908-ban alapították, 
1-szeres bajnok (1965) és szintén 
1-szeres kupagyőztes (1965) csa-
pat, tavaly a bajnokság 8. helyén 
végeztek, a kupában pedig a döntő-
ben kaptak ki a bajnok Salzburgtól. 
2019-ben azonban ezüstérmesek 
lettek a bajnokságban, a Bajno-
kok-Ligája utolsó selejtezőkörében 
estek ki, a második számú kupában, 
az Európa-ligában (EL) pedig a leg-
jobb 16-ig meneteltek, amikor is a 
Manchester United ejtette ki őket. 
A tavalyelőtti idényben is eljutot-
tak az EL csoportkörig, míg tavaly 

(2021/22-es idény) a harmadik szá-
mú, újonnan indult Európai Konfe-
rencia Ligában jutottak el a 16-ig. 
Kecskés Ákos a Hódpressnek el-
mondta, döntésében több tényező 
is szerepet játszott, az oroszországi 
helyzet ugyanúgy, mint az a tény, 
hogy egy nemzetközi szinten jegy-
zett csapat tett le egy vonzó és per-
spektivikus ajánlatot elé. 
Linzben pozitívan fogadták a csa-
pattársak, akikkel angolul, sőt 
egyesekkel szerbül is könnyen 
tud kommunikálni. Kisebb achil-
les-problémája van, ami hátráltatja 
pályára lépését, de reméli, hogy a 
következő fordulóban már bemu-
tatkozhat, az a kérdés, az említett 
achilles hogyan reagál majd a ter-
helésre.
Ákos azt is elmondta, Linzben 4 vé-

dős rendszerben játszanak, ő eddig 3 
védős szisztémához szokott Svájc-
ban és Oroszországban is. Szükséges 
lesz tehát új taktikát tanulnia, de a 
modern foci erről is szól: alkalmaz-
kodni kell a megváltozott körülmé-
nyekhez, ez biztos nem fog nehéz-
séget okozni.
Hozzátette, Linzben egyértel-
mű elvárás, hogy a csapat ismét a 
nemzetközi kupában indulhasson, 
a tavalyi 8. helyet egyértelműen  
kisiklásnak számítják. Óriási po-
tenciál van a csapatban, mondta, 
ráadásul februárban új stadiont fog-
nak átadni a klubnál. 
Lapzártánkkor egyébként 3 fordulót 
játszottak le az osztrák bajnokság-
ból, a LASK Linz 2 győzelmet aratott, 
egyszer pedig döntetlent játszott, jól 
kezdtek tehát, vezetik is a tabellát. 

KECSKÉS ÁKOSSAL ÚJRA CÉL AZ EURÓPAI KUPAPOROND (FOTÓ: LASK LINZ FACEBOOK)

ÚSZÁS • Ismét remekelt a NICS-HSÚVC

Legjobb megyei 
egyesület lett
BOTTYÁN RÓBERT

 Előző lapzártánk után, 
július utolsó napjaiban a 
Gyermek Úszó Országos 
Bajnokságon szerepeltek a 
NICS-HSÚVC növendékei.
 Szerdától szombatig a 2008-
2009-ben született fiúk és 2009-
2010-ben született lányok ugrottak 
vízbe. A négy nap alatt 8 döntőben 
voltak érdekeltek: a 4×100-as MIX 
vegyesváltó, Csuka Noel 100 és 200 
méter mellúszásban és Nagynéme-
di Anna 50 gyors, 200 gyors, 400 
gyors, 100 gyors és 800 méteres 
gyorsúszásban. A legeredményesebb 
versenyzőjük Nagynémedi Anna lett 
1 db ezüst-, 2db bronzéremmel és 2 
db pontszerző hellyel.

További pontszerző 
helyek:

• 4×100 MIX vegyesváltó 7.hely 
– Szabó Marcell Attila, Földesi 
Balázs, Mérai Janka, Nagynémedi 
Anna, Paku Jázmin

• Csuka Noel: 100 mell 5.hely, 200 
mell 4.hely

• Paku Jázmin: 50 gyors 19.hely, 
400 gyors 23. hely, 100 pillangó 
13.hely, 100 gyors 25. hely

• Kopornyik Kata: 50 gyors 41.hely, 
100 mell 36. hely, 200 mell 31. hely

• Kovács Anna: 100 mell 38.hely, 
200 gyors 25. hely, 100 gyors 
36.hely

• Pászti Alex: 1500 gyors 16.hely, 
400 gyors 27.hely , 200 gyors 
31.hely, 100 gyors 59.hely, 800 
gyors 16.hely

• 4×200 női gyorsváltó 10.hely – 
Mérai Janka, Kovács Anna, Paku 
Jázmin, Nagynémedi Anna

• Szabó Viktória: 100 pillangó 25. 
hely

• Nagynémedi Anna: 50 gyors 
6.hely, 800 gyors bronzérem, 400 
gyors ezüstérem, 200 gyors, 100 
gyors 4. hely

• Búzás Bálint Bende: 50 gyors 
25.hely, 100 mell 11.hely, 100 hát 
11.hely, 200 vegyes 11.hely, 400 
vegyes 10.hely, 200 hát 10.hely

• Hamvas Réka: 100 mell 17.hely, 
200 mell 11.hely.

• Edzők: Paku Zoltán és Farkas 
András.

A csapatversenyben a legjobb me-
gyei egyesületként a 18. helyen zárt 
a NICS-HSÚVC, 74 ponttal. A Szege-
di Úszó SE 68, a Szentesi Úszó és a 
Hód-Úszó SE nem szerzett pontot, 
tájékoztatta szerkesztőségünket 
Kenéz László, a NICS-HSÚVC elnö-
ke. 

TAEKWONDO • László Alexa kiválóan 
szerepelt Lengyelországban

Egyetemi 
bronzérem
BOTTYÁN RÓBERT

 17 magyarországi egye-
tem több, mint 300 sporto-
lója utazott Lengyelország-
ba megmérettetni tudását 
különböző sportágakban. 
László Alexa, a Máté Ta-
ekwondo és Hapkido Egye-
sület tagja bronzéremmel 
tért haza a július utolsó nap-
jaiban szervezett három na-
pos egyetemi Taekwondo 
Európa-bajnokságról – tá-
jékoztatta a Vásárhelyi Mé-
diacentrumot a csapat.
 Alexa életében az elmúlt hónapok 
nagyon aktívan teltek. Tavasszal 
ösztöndíjjal tanult Szöülban, majd 
a Formagyakorlat Világbajnokságon 
képviselte hazánkat. Most az egye-
temi Taekwondo Európa-bajnoksá-
gon.
A formagyakorlat versenyszámban 
indulók között 0,4 pont előnnyel ju-
tott az elődöntőbe. Ezt nagyon jónak 
érezte Alexa is, így magabiztosan 
folytatta a versenyt, ahol az ukrán 
lánytól 0,2 ponttal maradt le, s így 
a rangos harmadik helyezést érte el.

Az alapos felkészülést, a ver-
senyszellemet illetően az Európai 
Egyetemi Játékok nem különbözik 
más megmérettetésektől, azonban 
több ponton is eltér. Itt több ember 
képviselt egy országot a sportágá-
ban, korosztályában, nem ő volt az 
egyedüli magyar. A verseny online 
térben közvetítése nézők nélkül már 
majdnem megszokott, viszont „mi 
magyarok sok időt töltöttünk együtt 
az indulás pillanatától kezdve. A kü-
lönböző sportágakat képviselő ver-
senyzők egy emberként szurkoltak 
a másikért, és ez nagyon felemelő 
érzés volt. Mindenki tudott a másik 
sikerének örülni”. Azt is hozzátette 
Alexa, hogy a családias légkörben 
a más nemzetiségű ellenfelekkel 
barátokká váltak. Az oldottabb han-
gulat miatt pedig nem volt akkora a 
nyomás, mint egy EB-n.
2023-ban Horvátországban ren-
dezik meg az Európai Egyetemi Já-
tékokat, az azt követő évben pedig 
hazánkban szurkolhatunk a részt-
vevőknek. 
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TESTVÉRTELEPÜLÉS • Német vendégek 
jöttek Mártélyra augusztus első hetében

Még sokszor  
25 évet kívántak

BOROS TAMÁS

 Az elmúlt években külső 
körülmények, a pandémia és 
árvíz tette próbára Mártély 
és a németországi Altenahr 
testvér települési kapcsola-
tát, amely erősebbnek bizo-
nyult, mint valaha. Augusz-
tus 1-jén Németországból 
érkeztek egy hétre gyerme-
kek, kísérőik, de egykori 
mártélyi lakosok is.
 25 évre nyúlik vissza Mártély és 
Altenahr testvérvárosi kapcsolata. 
Putz Anita rövid köszöntőjében re-
ményét fejezte ki, hogy ez a gyümöl-
csöző együttműködés még sokszor 
25 évig fennállhat. Az évek során 
barátságok, sőt szerelmek szövőd-
tek a találkozások során.
Ami bizonyos, hogy Stefan Reitler az 
országba szeretett bele végleg. Ba-
rátságos, vendégszerető emberekkel 
találkozott itt már a kezdet-kezde-
tén, ezért jár mindig vissza szívesen, 
nyilatkozta a Vásárhelyi TV-nek.
Werner Söller Altenahrban a helyi 
ifjúsági iroda vezetője elmondta, 
mintegy 40-50 fiatal, kisebb-na-
gyobb gyermek és kísérő érkezett 

Rajna-vidék-Pfalz tartományból, 
elsősorban azok közül, akiket lelki-
leg, anyagilag a legjobban megviselt 
a tavalyi árvíz. Rengeteg munka van 
még, hogy újjáépítsék eddigi életü-
ket, mondta, de óriási az összefogás, 
amit tapasztaltak, akár Németor-
szágról, akár a mártélyiakról beszé-
lünk, mondta.
Tavaly tudtunk beszélni a mártélyi 
Nagy Zsuzsannával, idén személyes 
találkozásra is alkalmunk nyílt. A 
fiatal nő Altenahrban alapított csa-
ládot. Ő is azt emelte ki, hogy pél-
dátlan mértékű volt az összefogás. 
Tavaly nyáron kint járt egy 5 fős 
mártélyi csapat, a vakolat leveré-
sétől kezdve minden nehéz fizikai 
munkában segítettek.
Az első nap a találkozásé, az is-
merkedésé volt egy jókedvű közös 
vacsora keretében. Másnap a tan-
ösvényt látogatták meg a fiatalok, a 
délután kötetlen. MAjd ellátogatnak 
Szegedre és Makóra is, augusztus 
5-től viszont a Mártélyi Kavalkád 
vette át a főszerepet. Ekkor megün-
nepelték a 25 éves testvértelepülési 
kapcsolatot, és mindenki elmerül-
hetett a Mártélyi Kavalkád forga-
tagában, mesélte el Sajti Imréné. 

MINTEGY 50 FŐ ÉRKEZETT NÉMETORSZÁGBÓL

HódmezővásárHely megyei Jogú város Önkormányzata tisztelettel megHívJa Önt és kedves családJát!

2022. 

AUGUSZTUS

18-21.Bor-, és Gasztro- 
fesztivál

Szent István 
király ünnepe,
XVI.

Ő Ő HÓDMEZŐ

14:45 GASZTROUDVAR MEGNYITÓJA /Almáskert/

 Megnyitóbeszédet mond: Călin Bibarţ, Arad város polgármestere
15:00 HEGEDŰS JÓZSEF /kis színpad/
15:30 SUHANCOK TRIÓ TÁNCEGYÜTTES /kis színpad/
16:20 SZTOJKA MÁTÉ ÉS ZENEKARA /kis színpad/
Délután vendégünk Nagy Bandó András humorista. 
Dedikálással egybekötött könyvvásár.

17:00 NAGY BANDÓ ANDRÁS KABARÉMŰSOR
17:30 ROMANO GLASSO /kis színpad/

19:30 NO SUGAR
      /Gyergyószentmiklós-Erdély, kis színpad/

21:00 HOOLIGANS 

      /nagy színpad/

2022. AUGUSZTUS 21. (vasárnap)

2022. AUGUSZTUS 18. (csütörtök)
18:00 ÜNNEPI ZÁSZLÓFELVONÁS /Kossuth tér/

 Közreműködik: Magyar Honvédség 5. Bocskai István Lövészdandár 
 Hódmezővásárhelyi Helyőrségi Zenekara
 Vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
18:10 A BORFESZTIVÁL MEGNYITÓ /kis színpad/
 A rendezvényt megnyitja: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
 Közreműködik: Európai Borlovagok Magyarországi Rendjének
 Dél-alföldi Régiója
 Köszöntőt mond: Bányai Ildikó Mária régióvezető
18:15 FOTÓPÁLYÁZAT KIÁLLÍTÁS MEGNYITÓJA /kis színpad/
 A kiállítást megnyitja: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
18:30 MAGYAR HONVÉDSÉG 5. BOCSKAI ISTVÁN LÖVÉSZDANDÁR 
 HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI HELYŐRSÉGI ZENEKARA /kis színpad/
 Vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
19:30 CRASH5 /kis színpad/

21:00 KOWALSKY MEG A VEGA /nagy színpad/

Hódmezővásárhely ismét várja a borszerető közönséget. Évről-évre célunk, hogy bemutassuk 
a történelmi borvidékeinket. Az Illés Borház a Tolnai borvidék Völgység régiójából érkezik, 
valamint a vásárhelyiek nagy örömére a Frisch Pincét Villányból újra köszönthetjük 
városunkban. Minőségi borokat kóstolhatnak a hűséges, többi nagy borászattól, úgymint 
Koch Borászat, Tringa Pince, Mezei Szőlőbirtok, Gedeon Pince, Eifert Borház, Polgár Pince, 
Katona Borház, Homoki Pincészet, Fehérváry-Gál Pince, Naár Pince, Mörk Pincészet és a 
hazai borvidéket képviselő Balog Árpádtól.

nagy színpad /Kossuth tér/

kis színpad /Dr. Rapcsák András sétálóutca/

A Szent István király ünnepe, XVI. Bor- és Gasztro fesztivál 
rendezvényeire a belépés ingyenes! 
A programváltoztatás jogát fenntartjuk!

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY

2022. AUGUSZTUS 19. (péntek)
14:00 VÁSÁRHELYI HÍMZÉS BEMUTATÓ /Emlékpont Kávézó/
 Hímezzen Ön is!

16:00 SAJTKUKAC DUÓ GYEREKZENEKAR /kis színpad/

17:00 DŰVŐ ZENEKAR /kis színpad/
18:00 BORVERSENY EREDMÉNYHIRDETÉS /nagy színpad/
18:20 KÖZÉLETI BESZÉLGETÉS /nagy színpad/
 Dr. Márki-Zay Péter polgármester, Gáspárik Attila, a Maros-
 vásárhelyi Nemzeti Színház igazgatója és vendégeik

19:00 PALYA BEA /kis színpad/

21:00 LORD /nagy színpad/
22:00  TRAUBI ZENEKAR /kis színpad/

11:00-13:00 „A VÁSÁRHELYI BELVÁROS SZÉPSÉGEI” CÍMMEL 
 INGYENES VÁROSNÉZŐ TÚRA
 Regisztráció szükséges az alábbi elérhetőségeken: 
 Tourinform iroda, 62/249-350; hodmezovasarhely@tourinform.hu
15:00-17:00 „SÉTA SZOBORTÓL SZOBORIG 2.” CÍMMEL 
 INGYENES TEMATIKUS TÚRA
 Regisztráció szükséges az alábbi elérhetőségeken: 
 Tourinform iroda, 62/249-350; hodmezovasarhely@tourinform.hu
16:00 GYERMEKMŰSOR /kis színpad/
17:00 HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI KONCERTFÚVÓS ZENEKAR ÉS 
 A CRYSTAL DANCE CLUB 

 /kis színpad/
18:30 POPART /kis színpad/

19:30 MUSICAL GÁLA /nagy színpad/
 Köszöntő: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
21:00 BLACKFIVE /kis színpad/

22:30 ATILLA FIAI TÁRSULAT ÉS VARGA MIKLÓS 

 /nagy színpad/

MEGLEPETÉSEK MEGLEPETÉSEK 
A VÁROSKÁRTYA TULAJDONOSOKNAK!A VÁROSKÁRTYA TULAJDONOSOKNAK!

2022. AUGUSZTUS 20. (szombat)
9:00 VÁROSI ÜNNEPSÉG SZENT ISTVÁN KIRÁLY TISZTELETÉRE, 
 KENYÉRSZENTELÉS ÉS ÁLDÁS /Szent István tér/
 Ünnepi beszédet mond: Dr. Márki-Zay Péter polgármester 
 Közreműködnek: Fandante Kamarakórus és a Magyar Honvédség 

5. Bocskai István Lövészdandár Hódmezővásárhelyi Helyőrségi 
 Zenekara, vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
10:00 ÜNNEPI SZENTMISE /Szent István Templom/

AUGUSZTUS 20. • Jön Palya Bea, a Kowalsky meg a Vega,  
a Hooligans és mások

Tűzijáték nem lesz, 
változatos programok igen

Folytatás a címoldalról

 Az ünnepségsorozatra az idén is 
két színpadot állít a város, a nagyot 
a Kossuth térre, míg a kicsit a Besse-
nyei Ferenc Művelődési Központ elé.
A polgármester, aki elárulta, hogy 
bár az idén három helyett négy-
napos, látványos és szórakoztató 
programsorozatot szerveztek, ám 
így is sikerült betartaniuk a vala-
mivel több, mint negyvenmilliós 
költségkeretet. Miközben – közölte 

– az augusztus 20-i programsoro-
zat 2017-ben még 80 millió forintba 
került. Az idén is az ország egész 
területéről érkeznek borászok, most 
is megválasztják Vásárhely Borát, 
a gasztrofesztiválon hagyományos 
roma- és román ételeket is készí-
tenek majd. Közéleti beszélgetés az 
erdélyi magyarságról zajlik majd 
Márki-Zay Péter és Gáspárik Attila, 
a Marosvásárhelyi Nemzeti Szín-
ház igazgatója és vendégei között 
pénteken délután a Kossuth téri 

nagyszínpadon. Augusztus 20-án 
délelőtt 9-kor a Szent István téren 
kezdődik Szent István király tisz-
teletére a kenyérszentelés és áldás. 
Este 10 órára terveztük a szoká-
sos tűzijáték. Azonban a jelenlegi 
helyzetben, amikor megszorítások, 
adó- és rezsiemelés következtében 
nagyon sokan kifogásolták a váro-
soknál a tűzijáték megrendezését. 
Ezért azt Szentes és Szeged is le-
mondta, de más szomszédos váro-
sokban, így Makón is megtartják. 

Ingyenes csúszás 
városkártyával

Augusztus 19-én városkártyával 
ingyenesen látogatható a strand,  

ahol aznap 11 órakor hivatalosan is 
átadják a három óriáscsúszdát.

Vásárhely-kártya regisztrációs pontok:

• Tourinform iroda, Andrássy út 34. Telefon: (62) 249-350, 
Nyitva: Hétfő: 10:00-15:45, kedd – csütörtök: 7:45-15:45, péntek: 
7:45-13:30.

• BFMK, Dr. Rapcsák András út 7. Telefon: (62) 533-317, nyitva: hétfőtől 
péntekig 9-15 óráig.


